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Samospráva to 
zvládne

Z pohľadu obecnej pokladne je 
infláciu taktiež cítiť. Navyše 
vládne opatrenia na jej 
zmiernenie sú nielen neadresné, 
ale sú postavené na financiách, 
ktoré štát zoberie samosprávam. 
Nie z kasičky starostov, 
starostiek, primátorov a 
primátoriek, ale z pokladne nás 
všetkých, sú to financie určené 
na rozvoj našich miest a obcí. 

S kolegami z ostatných obcí a 
miest sa touto situáciou vážne 
zaoberáme. Spolu so 
zamestnancami obce a 
poslancami obecného 
zastupiteľstva robíme všetko 
preto, aby sme zdražovanie, 
infláciu a uberanie financií z 
rozpočtu obce pocítili čo 
najmenej. Tak ako vždy, aj teraz 
sa postaráme o to, aby sme 
zvládli všetky výdavky a 
zároveň neznížili životnú úroveň 
obyvateľov a obce celkovo. 

Vážené spoluobčianky, vážení 
spoluobčania, 



dlho som uvažoval, ako začať 
tento môj príspevok. 
Uvedomujem si, že je letné 
obdobie, ktoré je pre každého z 
nás synonymom oddychu, 
dovolenky, pohody, dobrej 
nálady... Všetci chceme trošku 
zrelaxovať, oddýchnuť si, 
načerpať novú silu do ďalších 
mesiacov a tak nejako 
prirodzene sa vyhýbať všetkému 
negatívnemu. No na druhej 
strane, nemôžeme si zatvárať oči 
pred jasnými faktami. Zaiste 
väčšina z vás sleduje aktuálne 
dianie v našej krajine a na celom 
svete. V dôsledku pandémie a 
vojny u nášho ukrajinského 
suseda nastáva inflácia, teda 
zdražovanie. Pocítil to už každý 
z nás, či už pri bežnom nákupe v 
potravinách alebo na čerpacích 
staniciach. 

Filip Lukáč

Starosta obce Bystričany

Dobrým príkladom toho, že sa 
nám darí investovať aj v 
krízových časoch, je čulý 
stavebný ruch v našej obci. 
Okrem kanalizácie, ktorá ako 
som už viackrát povedal, je 
najväčší investičný projekt v 
dejinách našej obce, realizujeme 
viaceré projekty. Všímam si 
však, že niektoré investície nie sú 
všetkým občanom tak povediac 
„po chuti“. Zrejme ich od 
rekonštrukcie odrádzajú práce s 
ňou spojené, či už hlučné stroje, 
rozkopané cesty alebo prašné 
prostredie. Verte mi, aj ja už 
mám toho niekedy dosť. No 
jednoducho bez toho to nejde a

výsledok bude stáť rozhodne za 
to.  Možno si mnohí spomeniete, 
ako ste stavali svoje rodinné 
domy, či rekonštruovali svoje 
príbytky. Tiež išlo o mesiace, či 
dokonca roky driny, neporiadku 
a zníženého komfortu. No 
potom nasledovali roky žitia v 
krásnom, čistom a modernejšom 
prostredí. A presne takto to bude 
aj v Bystričanoch. Dúfame, že 
ďalšie mesiace a roky so sebou 
prinesú rekonštrukcie ciest, ktoré 
sú pre nás aktuálne prioritou. Na 
záver vám chcem všetkým 
zaželať príjemné leto plné relaxu 
a dobrej nálady, načerpajte novú 
energiu a oddýchnite si.



Obec

informuje
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           mesiacoch október a

           november 2021 sme 
vybudovali parkovisko s 
pozdĺžnym typom státia a s 
chodníkom pri ihrisku TJ 
Dynamo Bystričany. Projekt, 
ktorý má pomôcť zlepšiť 
dopravnú situáciu počas 
zápasov a smútočných obradov 
na susednom cintoríne, je 
hotový. Dostali sme viacero 
otázok, prečo sa parkovisko 
realizuje v pozdĺžnom profile 
státia. Dôvodov je hneď 
niekoľko:

- pozemok, na ktorom je 
parkovisko, je z uhla, čo 
umožňuje vybudovať kolmé 
státie len na polovici pozemku;

- dodržanie a vybudovanie 
vjazdov na susedné pozemky;

- vybudovanie chodníka pre 
chodcov (toto je najdôležitejší 
dôvod vzhľadom na vysoký 
pohyb detí).

Všetky práce, okrem pokládky 
dlažby, boli realizované 
stavebnou spoločnosťou Hebau 
s.r.o. v celkovej hodnote 12 
407,53 eur s DPH. Pokládku 
dlažby vykonali naši šikovní 
členovia TJ Dynamo Bystričany 
na čele s predsedom Ferkom 
Bartom, vďaka čomu sme mohli 
ušetriť časť finančných 
prostriedkov. Ušetrené peniaze 
bude môcť obec Bystričany 
použiť na vybudovanie nádrží 
na vodu pre projekt 
automatického polievania v 
areáli TJ Dynamo Bystričany.

Nové parkovisko 
pri ihrisku

TJ Dynamo 
Bystričany 

V

Obec informuje 8

Ďakujeme chlapcom za 
súčinnosť a pomoc.



OcÚ Bystričany Foto: OcÚ Bystričany,

TJ Dynamo Bystričany
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          iaľ, pandémia

          koronavírusu sa počas 
poslednej zimy vrátila v plnej 
sile. No život sa úplne zastaviť 
nemôže. Aj na základe dvoch 
podnetov priamo od vás, našich 
obyvateľov, sa posledné 
minuloročné zasadnutie 
bystričianskeho zastupiteľstva 

uskutočnilo nielen online, ale po 
prvýkrát aj live, teda naživo. 
Zasadnutie sa konalo v piatok 3. 
decembra 2021. Video z 
rokovania si môžete pozrieť na 
oficiálnom facebookovom profile 
obce a rovnomennom youtube 
kanáli.



OcÚ Bystričany

Online rokovanie 
obecného 
zastupiteľstva 
prvýkrát naživo 

Ž
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Očkovanie bez 
registrácie

Foto: ABO Photography

            a základe vašich dotazov

            a prosieb o očkovanie sme 
sa v januári 2022 rozhodli 
uskutočniť ho priamo v našej 
obci. Ochotní lekári, sestry a 
zdravotnícky personál z 
Nemocnice s poliklinikou 
Prievidza so sídlom v Bojniciach 
v pondelok 17. januára 2022 tri 
hodiny očkovali našich občanov 
a občianky v telocvični našej 

základnej školy. Očkovalo sa bez 
registrácie vakcínou Comirnaty – 
Pfizer/Biontech, bolo možné 
podať prvú, druhú i tretiu 
dávku. Ďakujeme všetkým, ktorí 
pomohli očkovanie zorganizovať 
a taktiež všetkým, ktorí sa 
rozhodli chrániť nielen svoje, ale 
i kolektívne zdravie. 



OcÚ Bystričany

N
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          ačiatkom októbra 2021 sme

          v obci dokončovali viacero 
prác. Na ulici Mirka Nešpora 
sme dokončili chodník. Na ulici 
Bernolákovej bola pokladaná 
optická sieť. Po týchto úpravách 
sme sa rozhodli spraviť aj 
chodník na tejto ulici od domu 
pred pánom Gromom až po 

stojisko na ulici Kpt. Nálepku. 
Zakryli sme aj rigol na ulici 
Budovateľskej oproti škôlke. 
Ďakujeme za vašu trpezlivosť a 
rešpektovanie dočasných 
obmedzení, ktoré k takýmto 
prácam patria.



OcÚ Bystričany

Finišovalo 
viacero prác

Z
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Foto: OcÚ Bystričany

Nové informačné 
tabule 

           šimli ste si túto parádnu

           novinku v školskom 
areáli? Informačné tabule sme 
nainštalovali 17. októbra 2021 v 
parku v škole. Bol to prvý krok k 
vzniku náučného chodníka a 
oddychovej zóny. Vďaka za 
pomoc patrí šikovným chalanom 
– Róbert Papánek, Peter Grolmus 
a Marek Beňuška. 

Veríme, že tabule a informácie 
na nich budú robiť radosť nielen 
pedagógom a žiakom, ale i 
širokej bystričianskej verejnosti. 



OcÚ Bystričany

V

12

Foto: ABO Photography
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           oncom októbra 2021 sme

           opravili verejné osvetlenie 
a rozvody na cintoríne v 
Chalmovej. Pokračovali sme 
výmenou lámp na cintoríne v 
Bystričanoch a niektorých lámp 
aj na verejnom osvetlení. Taktiež 
pripravujeme projektovú 
dokumentáciu pre rozšírenie 
verejného osvetlenia v časti 

Chalmová, Vieska a Bystričany v 
miestach, kde chýbajú lampy. 
Celý proces trvá o niečo dlhšie, 
ako sme pôvodne predpokladali. 
Musíme riešiť hlavne otázku 
majetko-právneho 
vysporiadania. Ďakujeme za 
vaše pochopenie a trpezlivosť.



OcÚ Bystričany

K

Obec informuje

Opravené osvetlenie 
na cintoríne v 
Chalmovej 

Foto: ABO Photography
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Nové žľaby v 
extraviláne obce 

          ačiatkom novembra 2021

          sme osádzali žľaby na 
odtok dažďovej vody na cestách 
v extraviláne obce Bystričany. 
Začali sme smerom na starú a 
novú Paučicu a pokračovali 
smerom na Farmu pod 
Vtáčnikom. 

Ďakujeme za zvýšenie opatrnosti 
v daných oblastiach.



OcÚ Bystričany

Z

Foto: OcÚ Bystričany
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           oncom novembra 2021

           sme postupne začali 
osádzať lavičky na 
Bystričianskom okruhu. 
Pokračovali sme montovaním 
informačných tabúľ k triedeniu 
odpadu a lepili sme nálepky na 
koše, aby občania vedeli, kam 
ktorá surovina patrí. Posledné 
prišli stojany na bicykle. Naša 
radosť z nových prvkov a dobre 
vykonanej práce však netrvala 
dlho. V našej facebookovej 
skupine Život v Bystričanoch sa 
objavili fotografie poškodeného 
mobiliáru. 

Touto cestou vyzývame 
občanov, ktorí majú veľa 
nahromadenej energie a nemajú 
si ju kde vybiť, aby sa pokojne 
ohlásili na obecnom úrade, kde 
im vieme s týmto problémom 
pomôcť. V obci je stále čo robiť a 
zlepšovať, takže silné ruky sa 
nám vždy zídu. Osoba alebo 
osoby, ktoré mobiliár poškodili, 
sú zjavne fyzicky zdatné, takže 
svojou troškou môžu prispieť k 
rozvoju obce a nie takýmto 
primitívnym spôsobom ničiť 
majetok nás všetkých.



OcÚ Bystričany

Radosť netrvala 
dlho

K

Obec informuje 16
Foto: OcÚ Bystričany
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           j v roku 2021, presne tak

           isto ako v roku 2020, sme 
sa spoločne s poslancami 
obecného zastupiteľstva 
rozhodli, že silvestrovský 
ohňostroj u nás v obci nebude a 
peniaze poputujú na sociálne 
služby. Napríklad minulý rok 
sme podporili sumou 400 eur 
zariadenie sociálnych služieb 
Zemianske Kostoľany na 
zakúpenie pomôcky  

Minilift 200 s hrudným pásom 
ThorxSling pre seniorov, ktorá 
slúži pri manipulácii s 
pacientmi, ktorí spadajú do 
vyššej skupiny odkázanosti. 
Financiami z ohňostroja z roku 
2021 sme opäť podporili 
zariadenie v  Zemianskych 
Kostoľanoch a taktiež zariadenie 
v Nitrianskom Pravne. 



OcÚ Bystričany

A

Pomoc namiesto 
ohňostroja 

Foto: SITA/AP

           najkrajším sviatkom v

           roku patrí okrem pohody 
a pokoja i vianočná výzdoba. 
Poznáme to aj z našich domovov 
– v obývačke dominuje 
ozdobený vianočný stromček, na 
vchodových dverách je vyvesený 
veniec a na stole postupne horia 
štyri adventné sviečky. V obci sa 
taktiež snažíme počas Vianoc 
spríjemniť a skrášliť verejný 
priestor. 

Samozrejmosťou je náš krásny 
betlehem, ktorý vytvoril majster 
Michal Barta. Minulý rok sme si 
dali záležať aj na svetelnej 
výzdobe v obci. Veríme, že sa 
vám páčila a spríjemnila vám 
vianočný čas.



OcÚ Bystričany

Vianočná 
výzdoba 

K
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Foto: OcÚ Bystričany
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            a jeseň minulého roka 

            sme na Vŕškoch vysadili 
15 nových stromov o obvode 12 
– 14 centimetrov. Koncom 
januára sme pridali ďalšie prvky: 
lavičky, kamene pri ohnisku, 
stojany na bicykle, koše na 
separovaný odpad a verejné 

osvetlenie. Na jar sme 
zrealizovali výsadbu kvetov a 
trávnatých plôch. Veľmi sa 
tešíme, že môžeme skrášľovať 
verejný priestor.



OcÚ Bystričany

Novinky na 
Vŕškoch

N
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Foto: ABO Photography
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Zasadnutie 
zastupiteľstva 
po dlhom čase 
naživo 

         o sérii pandemických

         online zasadnutí, keď sa to 
decembrové dokonca prvýkrát 
konalo aj naživo/live, ako sme 
informovali o niekoľko strán 
skôr, sa s vami volení 
zástupcovia obce konečne stretli 
aj osobne, a to v piatok 1. apríla 
2022 v kultúrnom dome. Plodné 
a viac než trojhodinové 
rokovanie sa venovalo najväčším 
investičným projektom v našej 
samospráve, pričom dominovali 
aktuality z budovania 
kanalizácie, s tým spojená 

oprava ciest a na programe dňa 
boli aj viaceré stavebné konania. 
Záverečná diskusia sa viedla aj o 
efektívnosti našej komunikácie s 
vami – obyvateľmi a 
návštevníkmi Bystričian – alebo 
o novinkách na našom 
Termálnom kúpalisku 
Chalmová. Do jeho chodu počas 
uplynulých dvoch rokov 
výrazne zasiahla koronakríza. 
Ďakujeme, že sa zaujímate o veci 
verejné spolu s nami. 



OcÚ Bystričany

P
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Porucha 
vodovodného 
potrubia 

          ačiatok februára potrápil

          obyvateľov Ul. Dlhej. V 
jeden deň bola hlásená porucha 
vodovodu v časti vyššie od 
lekárne. Tá bola odstránená a 
naši chlapi následne opravili 
deravý úsek po kultúrny dom. 
No neprešiel ani deň a bola 
hlásená ďalšia porucha na tej 
istej ulici. Tú vodári opravili o 
pár hodín. Vytekajúca voda 
navyše vplyvom mrazov 
zamŕzala, maximálna opatrnosť 
bola preto na mieste. 
Ospravedlňujeme za sa 
komplikácie.



OcÚ Bystričany

Z



Komunita v 
Bystričanoch
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Knižná búdka 
Klotilda
            šimli ste si na námestí pri

            obecnom úrade túto 
zebričku Klotildu? Od 19. 
novembra 2021 slúži ako  
edukačná búdka na zdieľanie 
kníh. Vyrobil ju náš šikovný 
spoluobčan Ľubko Vavrinec 
Václav, ktorému aj touto cestou 
veľmi pekne ďakujeme! 
Pomocou Klotildy chce najmä 

deti viac inšpirovať, aby na

chvíľu odložili svoje notebooky, 
tablety, či telefóny a venovali sa 
čítaniu kníh. Takéto milé a 
potrebné aktivity v obci veľmi 
vítame a veríme, že Klotilda a 
knihy v nej nám budú dlho 
slúžiť.



OcÚ Bystričany

V

Foto: Ľ. V. Václav

           ko iste viete, uplynulé

           mesiace sa v našej obci 
robilo na plné obrátky. Práce boli 
veľmi náročné, trvali mnoho 
hodín a chlapi robili i v zime a 
daždi. Zaiste im dobre padlo 
malé občerstvenie. Naši 
spoluobčania pani Helena 
Pažická a pán Ľubomír Vavrinec 
Václav 

pre robotníkov pravidelne 
pripravovali parádny catering. 
Ďakujeme za vašu ľudskosť, 
pohostinnosť a šírenie dobrého 
mena našej obce.



OcÚ Bystričany

Pohostenie pre 
šikovných 
robotníkov 

A

25 Komunita v Bystričanoch

Foto: ABO Photography
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         ikovní chlapi začiatkom

         novembra opílili 
nebezpečné konáre pri  
rímskokatolíckom Kostole 
Najsvätejšej Trojice v 
Bystričanoch. 

Okrem opílenia sa pustili aj do 
kostolných odkvapov, ktoré 
poriadne vyčistili.

Ďakujeme za ich prácu a pomoc! 



OcÚ Bystričany

Opílenie konárov 
pri kostole

Š

Komunita v Bystričanoch

Foto: OcÚ Bystričany
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Chalmová: 700 
rokov od prvej 
písomnej zmienky

              inulý rok sme si

              pripomenuli krásne 
výročie našej časti obce 
Chalmová. Je neuveriteľné, že už 
700 rokov uplynulo od najstaršej 
písomnej zmienky o tejto 
lokalite, od roku 1321, keď bola 
Chalmová nazývaná ako 
usadlosť Nitrazeg. K obci 
Bystričany bola Chalmová 
pričlenená v roku 1924, spolu aj s 
časťou obce Vieska. Zaiste si túto 
časť nielen obyvatelia obce, 

ale i široká verejnosť z okolia, 
spojí s Termálnym kúpaliskom 
Chalmová. Termálne kúpalisko 
Chalmová je ideálne miesto na 
oddych a zábavu počas 
horúceho leta, ale aj na relax a 
regeneráciu počas chladnej zimy. 
Priamo z parkoviska areálu 
termálneho kúpaliska vedie 
lesnícky náučný turistický 
chodník na vrch Malý Ľubín. 
Tento chodník bol sprístupnený 
12. mája 2018.

M
Foto: ABO Photography
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V Chalmovej  sa nachádzajú aj 
historicky zaujímavé  pamiatky – 
objekty, ktoré si zaslúžia 
pozornosť. Na vŕšku za dedinou 
uprostred cintorína  bol 
postavený v 12. storočí  
románsky kostol sv. Anny. 
Osobnosťou a uznávaným 
rodákom z Chalmovej bol 
MUDr. Anton Neuwirth, Dr.h.c., 
slovenský lekár, politický väzeň, 
politik KDH a diplomat. V 
Chalmovej sa nachádza aj 

kaštieľ, ktorý v minulosti 
obhospodarovali zemepáni. 
Dnes je pamiatkou z prvej 
polovice 17. storočia, v ktorej 
areáli sa nachádza aj park so 
vzácnymi  listnatými, ako i 
zahraničnými ihličnatými 
stromami, v správe 
trenčianskeho školského úradu a 
slúži ako reedukačné centrum, 
dnes jedna z mála obývaných 
kultúrnych pamiatok na hornej 
Nitre.

Foto: ABO Photography

30
Foto: ABO Photography

Vstup do tejto časti obce lemuje 
gaštanová alej, ktorá je dlhé roky 
pýchou, ozdobou a pomyselnou 
bránou do tejto lokality. Vysoký 
vek drevín a škodcovia, ktorých 
z roka na rok pribúda, mohutné 
stromy v aleji oslabujú, 
poškodzujú a oni vysychajú a 
vymierajú.  Našťastie máme v 
Chalmovej šikovných mladých 
ľudí, ktorí sa snažia zachovať 
tento  prírodný skvost a 
dosádzajú nové jedince gaštanov 
práve na miesta v aleji, ktoré to 
potrebujú. Na pekne 
udržiavaných uliciach a 
nádvoriach v Chalmovej, vo 
svojich rodinných domoch 

žijú svoj pokojný, spoločenský 
život mladé rodiny i staršia 
generácia, rodáci, ale už z časti aj 
novoprisťahovaní občania v 
evidovanom počte približne 130 
osôb. Neďaleko kaštieľa stojí 
udržiavaná spoločenská 
miestnosť, v správe obce, ktorá 
slúži občanom Chalmovej. 
Vedenie obce spolu s poslancami 
a zamestnancami obce želajú 
obecnej časti Chalmová a 
všetkým jej obyvateľom ďalšie 
roky prežité v zdraví a v pohode 
na tomto krásnom mieste.



OcÚ Bystričany

Foto: ABO Photography



            obrovoľný hasičský zbor

            Bystričany zaradený do 
kategórie A1 je neoddeliteľnou 
súčasťou každodenného života v 
našej obci. Sú nám vždy 
nápomocní a ich prácu si 
nesmierne vážime. 

Dobrovoľnému hasičskému 
zboru v mene obce Bystričany 
vyjadrujeme hlbokú úctu a 
obrovské poďakovanie za všetku 
doterajšiu prácu a obetu v 
prospech nás všetkých.


„Špeciálne v týchto ťažkých časoch 
ďakujem hasičom, že im nie je 
ľahostajný osud druhých, že sú 
ochotní vždy a za akýchkoľvek 
okolností podať pomocnú ruku 
ľuďom, ktorí to v danej chvíli 
potrebujú. Veľká vďaka patrí aj 
obecnému zastupiteľstvu, ktoré 
našlo finančné prostriedky v 
rozpočte na zakúpenie vozidla. 
Našich hasičov budeme vždy 
maximálne podporovať.“ 

povedal starosta obce Filip 
Lukáč.

Naši hasiči 
majú nové auto

D
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Foto: Dobrovoľný hasičský zbor Bystričany

Automobil hasičskej záchrannej 
služby typ 1B je určený ako 
stredné zásahové vozidlo. Patrí 
medzi univerzálne automobily 
so širokými možnosťami 
nasadenia pri požiaroch, 
dopravných nehodách, 
technických zásahoch, 
ekologických haváriách...

Kabína vodiča je určená na 
prepravu až 9-člennej posádky.

Tri sedadlá sú vybavené 
integrovanými držiakmi na 
dýchacie prístroje. Nachádzajú 
sa v nej predovšetkým 
prostriedky, ktorými sa vybavuje 
hasičské družstvo počas jazdy na 
zásah, ako napríklad vysielačky, 
svietidlá, opasky, dýchacie 
prístroje, termokamera a ďalšie. 

Foto: Dobrovoľný hasičský zbor Bystričany
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Hasičskú nadstavbu tvorí nádrž 
na 3200 l vody, kombinované 
odstredivé čerpadlo značky 
Ziegler nemeckej výroby s 
výkonom 2400 l/min. pri tlaku 8 
barov a 250 l/min. pri 40 baroch. 
Na streche vozidla sa nachádza 
lafetová prúdnica s prietokom 
2400 l/min. Nadstavba má aj 
osvetľovací stožiar s výkonom 
3x1000W, ktorý je poháňaný 
elektrocentrálou.

Vo výbave vozidla je okrem 

príslušenstva na hasenie 
požiarov vodou a penou, aj 
vyslobodzovacie hydraulické 
zariadenie značky Lukas, 
pretlakový ventilátor, vaničkové 
nosidlá do podvesu, prostriedky 
na likvidáciu menších únikov 
ropných látok, motorová 
reťazová píla, rôzne laná, 
upínacie popruhy, reťaze, 
hasiace prístroje, ručné elektrické 
náradie a mnoho ďalšieho 
drobného vybavenia.
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Foto: Dobrovoľný hasičský zbor Bystričany
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Takticko-technické parametre:

Názov: Scania

Typ: P93HK 4x4 L280

Výkon: 208 kW / 280PS

Objem motora/ počet valcov: 
8500cm³ / 6

Rázvor kolies: 3800 mm

Norma: Diesel Euro 1

Počet rýchlostných stupňov: 9 
vpred/2 vzad

Prevádzková hmotnosť:

10.520 kg

Maximálna hmotnosť: 18.000 kg

Dĺžka/ šírka/ výška: 7600 mm / 
2500 mm / 3010 mm

Miesta na sedenie: 1 : 8

Dátum prvého prihlásenia: 
03.09.1996

Výrobca nadstavby: Marte

Cena: 32 500 eur



Dobrovoľný hasičský zbor 
Bystričany
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Foto: ABO Photography

Juraj Barta ďalšie 
štyri roky v čele 
ÚZO DPO SR 
Prievidza 

          ačiatkom apríla sa náš

          starosta Filip Lukáč 
zúčastnil valného zhromaždenia 
delegátov DHZ, Územnej 
organizácie dobrovoľnej 
požiarnej ochrany Slovenskej 
republiky v Prievidzi, kde naša 
obec bola ocenená za podporu a 
rozvoj DHZ. Na tomto podujatí 
sa volil aj nový predseda pre 
ďalšie funkčné obdobie, ktorým 
sa stal opäť náš poslanec Juraj 
Barta. „Juraj Barta je výborný 
človek a osoba na správnom mieste, 
čo potvrdzuje fakt, že ho delegáti na

valnom zhromaždení zvolili do 
funkcie predsedu na ďalšie štyri 
roky. Tak ako všetci hasiči z 
Bystričian robí výbornú reklamu a 
meno našej obci a my ich budeme aj 
naďalej maximálne podporovať.“ 
povedal po stretnutí starosta. 
Jurajovi prajeme v ďalšom 
funkčnom období veľa úspechov 
a našim hasičov ďakujeme za 
všetko, čo pre nás, obyvateľov 
obce, robia.



OcÚ Bystričany
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            asiči sú neoddeliteľnou

            súčasťou našej obce. V 
mene všetkých obyvateľov 
Bystričian by sme chceli pri 
príležitosti sviatku sv. Floriána – 
patróna hasičov, ktorý je 
stanovený na 4. mája, všetkým 
členom a členkám nášho 

Dobrovoľného hasičského zboru 
Bystričany poďakovať a vyjadriť 
obrovskú úctu za ich všetku 
doterajšiu prácu a obetu v 
prospech našej komunity a 
našich spoluobčanov.

Deň hasičov – 
sviatok sv. Floriána 

H
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Ako poďakovanie od obyvateľov 
Bystričian stojí od minulého leta 
pri požiarnej zbrojnici socha sv. 
Floriána, ktorý ochraňuje a dáva 
pozor na našich hasičov pred 
každým výjazdom. Sochu 
zhotovil náš rodák, umelecký 
rezbár pán Michal Barta. 
Ďakujeme za to, že vám nie je 

ľahostajný osud druhých a že ste 
ochotní vždy a za akýchkoľvek 
okolností podať pomocnú ruku 
ľuďom, ktorí ju v danej chvíli 
potrebujú. Úprimne si to vážime. 
Ešte raz, ĎAKUJEME!



OcÚ Bystričany
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Foto: ABO Photography



Šport v 
Bystričanoch
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            áš rodák a spoluobčan

            ppor. Vladko Plachý je 
povolaním hasič HaZZ v 
Prievidzi. Vo voľnom čase sa 
venuje aj lezeniu a svoje kvality 
potvrdil na 9. ročníku súťaže v 
skalnom lezení. Súťaž sa konala 
13. až 14. októbra 2021 v 
priestoroch Centra Výcviku Lešť 
– na cvičných skalách Bralce. 

Súťaž jednotlivcov v skalnom 
lezení organizoval Odbor 
špeciálneho výcviku Centra 
výcviku Lešť. Skalné lezenie je 
športová disciplína, ktorá 
vhodne dopĺňa spôsobilosti a 
zručnosti ako profesionálnych 
vojakov, tak i hasičských, resp. 
horských záchranárov.

N
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Vladko Plachý – 
super hasič aj 
výborný lezec 
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najviac, t.j. 32 ciest. Druhý 
skončil príslušník HaZZ Martin 
Kamas z VC HaZZ Lešť (29 ciest) 
a tretí v poradí bol zástupca 
Štátnych lesov SR Christo 
Nikolov (25 ciest). Gratulujeme k 
víťazstvu a ďakujeme za 
výbornú reprezentáciu obce.



Hasičský a záchranný zbor

Foto: Odbor špeciálneho výcviku CV Lešť

Tento rok sa na Lešti stretli 
zástupcovia viacerých 
Vojenských útvarov 
Ozbrojených síl Slovenskej 
republiky, Štátnych lesov SR, 
Horskej záchrannej služby a 
Hasičského a záchranného 
zboru. V konkurencii 22 
súťažiacich sa podarilo Vladkovi 
zvíťaziť, keď zvládol vyliezť 



           j napriek našim snahám o

           zorganizovanie Nočného 
behu Bystričianskym okruhom v 
roku 2021 sa nakoniec nekonal. 
Príčin bolo hneď niekoľko. 
Hlavným dôvodom bolo, že v 
obci sa v tomto období konali 
viaceré investičné projekty, kvôli 
ktorým dochádzalo k 
rozkopávke vozovky a uzavretiu 
ulíc po trase behu. Taktiež sme 
vzali do úvahy pandemickú 
situáciu. V roku 2019 sa na naše 

príjemné prekvapenie zúčastnilo 
behu celkovo 71 bežcov z 
blízkeho i širokého okolia, z 
čoho usudzujeme, že o toto 
športové podujatie je záujem. 
Všetci pevne veríme, že tento rok 
sa nám beh podarí zorganizovať, 
zatiaľ s touto akciou počítame v 
plánovanom kalendári kultúrno-
spoločenských akcií našej 
samosprávy v roku 2022.



OcÚ Bystričany

Nočný beh 2021 
sa nekonal   

A
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Foto: ABO Photography
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Novinky z TJ 
Bystričany 
          J v dôsledku pandémie

          Covid-19 uskutočnila VČS 
za rok 2020 až 12. 6. 2021, ktorá 
sa konala pod krytým altánkom 
v areáli nášho futbalového 
ihriska za dodržania všetkých 
protipandemických opatrení. Na 
schôdzi sa zúčastnilo 29 členov 
TJ. Správu o činnosti za rok 2020 
predniesol odchádzajúci 
predseda pán Martin Súkeník. 
Na tejto schôdzi bol jedným z 
bodov programu aj voľba 
nového predsedu a členov 
výboru. Za nového predsedu bol 
zvolený p. František Barta, za 
podpredsedu p. Marián Radosa, 
členovia výboru: p. Marta 
Rybárová, p. Radoslav Škoda, p. 
Igor Matuška, p. Roman Suchý, 
p. Martin Rendek, p. Ján 
Pastierik, p. Roman Lehotkai.

Dňa 3. júla 2021 zorganizoval 
výbor TJ v spolupráci so 
športovou komisiou Uličný 
turnaj o pohár starostu obce 
Bystričany. Turnaj sa uskutočnil 
za účasti štyroch mužstiev, 
nakoľko pravidelný účastník 
Capina – Vieska nedokázal 
zorganizovať dostatočný počet 
hráčov. Konečné umiestnenie 
bolo nasledovné: 1. miesto 
Cintorínka, 2. miesto Chalmová, 
3. miesto Pastierička, 4. miesto 
Patočina.

Po turnaji sa uskutočnila zábava, 
kde pri občerstvení si všetky 
mužstvá v družnej atmosfére 
posedeli a zbavili sa pri dobrej 
hudbe, o ktorú sa do tretej 
hodiny rannej postaral DJ Majo.

T
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Dňa 28. augusta 2021 sa pri 
príležitosti 77. výročia SNP  
konal ako každoročne výstup na 
Vtáčnik. Vo večerných hodinách 
sa aj vatra zvrchovanosti 
rozhorela netradične za naším 
futbalovým ihriskom na tzv. 
„jame“. Naša TJ mala na starosti 
občerstvenie od 14- tej hodiny, 
keď začali prichádzať prví turisti 
na guláš, pivko, kofolu až do 
druhej hodiny rannej, do ktorej 
sa naši spoluobčania výborne 
zabávali pri hudobnej produkcii 
country kapely ONTÁRIO z 
Topoľčian a domáceho DJ Maja 
Šveca.

Okrem iného sme popracovali aj 
na zveľadení našich priestorov. 
Spravili sme drevené kryty na 
koše, kde si každé mužstvo vo 
svojej šatni zamyká lopty a veci 
potrebné na tréningovú a 
zápasovú činnosť, spravili sme 
nový nábytok do šatne 
rozhodcov, vymenili sme káble k 
reproduktorom a vymenili sme 
sieť na lapači za bránou od 
Čerenian.

Foto: ABO Photography
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Dňa 13. novembra 2021 sme za 
účasti 17 hráčov z Á-čka dorastu 
a fanúšikov železného Dynama 
uskutočnili brigádu na kladení 
dlažby na novovytvorenom 
parkovisku za bránou od 
Zemianskych Kostolian. Dňa 17. 
novembra bolo kladenie dlažby 
ukončené. V marci roku 2022 
sme začali s prácami na celkovej 
prestavbe priestorov na sedenie 
a na konečnú úpravu čaká aj 
fasáda.

Nakoniec uskutočníme montáž 
zhruba 110 kusov plastových 
sedačiek vo farbách našej obce, 
čiže budú žltozelené tak isto ako 
aj fasáda. Práce plánujeme 
ukončiť tak, aby bolo všetko 
ukončené na Veľkonočnú 
nedeľu, keď na našom ihrisku 
odohráme stretnutie proti 
Veľkým Bieliciam.



Predseda TJ František Barta

Foto: TJ Dynamo Bystričany
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PZ Hrádok 
Bystričany 
informuje 

           ážení spoluobčania, opäť

           sa vám prihovárame 
prostredníctvom obecných novín 
a chceme vás touto cestou  
informovať o dianí v našom 
Poľovníckom združení Hrádok 
Bystričany. Aj počas ťažkého 
obdobia plného obmedzení z 
dôvodu vyrovnania sa s 
pandémiou Covid-19 (zrušenia 
chovateľskej prehliadky zveri 
pre verejnosť, streleckých 
preborov a ostatných 
spoločenských poľovníckych 
podujatí), sme úspešne 
zabezpečili chod združenia a 
život v revíri pri dodržaní 
všetkých opatrení. V rámci 
povinností, ktoré nám vyplývajú 
zo zákona, pri obhospodarovaní 
revíru sme zabezpečili dužinaté 
krmivo a seno pre prípad 

potravinovej núdze zveri. V 
zimných mesiacoch bolo krmivo 
hospodárne použité v revíri a 
plnilo aj účel odvádzania 
raticovej zveri od 
poľnohospodárskych a lesných 
kultúr. Vďaka starostlivosti, 
monitorovaniu stavov zveri sa 
nám podarilo naplniť plán lovu, 
ktorý nám určil Lesný úrad. 
Zabezpečené jadrové krmivo sa 
používalo na vnadenie diviačej 
zveri a bolo aplikované 
prostredníctvom vnadiacich 
systémov, ktoré PZ zabezpečilo 
na základe platnej legislatívy. Z 
dôvodu bezpečnosti lovu a 
zmeny legislatívy sme opravili a 
vymenili posedy. Členovia PZ 
aktívne zabezpečujú hájenie 
poľnohospodárskych kultúr, aby 
sa minimalizovali škody na nich. 

V
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Keď sme sa konečne nadýchli, 
po zrušení pandemických 
opatrení, boli pred nás 
postavené ďalšie úlohy, s 
ktorými sa musíme vysporiadať. 
V prvom rade je to africký mor 
ošípaných, ktorý sa zatiaľ 
nepodarilo eliminovať. 
Zúčastnili sme sa zasadania  
expertnej skupiny AMO 
organizovanej Štátnou 
veterinárnou a potravinovou 
správou SR. Občanov a 
chovateľov ošípaných budeme o 
aktuálnej situácií informovať 
prostredníctvom stránky 
obecného úradu. V revíri boli 
osadené vnadiská pre diviačiu 
zver, ich počet a vnadiaca dávka 
bola stanovená podľa spresnení 
lesného úradu. Samotný odlov 
diviačej zvery prebieha v súlade 
s upravenými podmienkami 
lovu, pri dodržiavaní platných 
hygienických podmienok.

Aktuálne sa aj nás dotýka 
problém s veľkými šelmami, 
ktoré už dlhšie obdobie 
evidujeme aj v našom revíri. 
Prítomnosť medveďa na spodnej 
hranici lesa už nie je nič 

výnimočné. Pri jarnom čistení 
chodníkov, ktoré robíme 
každoročne, bol zistený pohyb 
viacerých jedincov medveďa, 
objavili sa aj na záznamoch foto-
pascí. Rodinka rysa, ktorá sa 
udomácnila v oblasti nad 
dedinou uskutočňuje svoje 
nočné vychádzky až k 
intravilánu obce. O ich výbornej 
kondícii hovorí aj rapídne 
zníženie stavu srnčej zveri v 
podhorskej oblasti revíru.

Foto: Peter Obžera
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Mrzí nás, že pri riešení 
vzniknutých problémov, 
usmernenia a pomoc zo strany 
štátu je podľa doterajších 
výsledkov nedostatočná, skôr 
môžeme povedať, že dotknuté 
inštitúcie vydávajú rozdielne 
pokyny a následne dochádza k 
dezinformáciám a polopravdám, 
čo vykresľuje poľovníctvo a 
poľovníkov v očiach verejnosti 
nie v najlepšom svetle.

Z mimo poľovníckych aktivít 
nášho PZ spomenieme 
spoluúčasť pri zabezpečení 
MDD v našej obci,

brigáda pri miestnej fare, ako i 
sponzorské spolupodielanie sa 
pri rôznych udalostiach v obci.  

Vzhľadom na množstvo hodín, 
ktoré si vyžaduje zabezpečenie 
úloh nášho PZ, chcem touto 
cestou poďakovať všetkým 
členom poľovníckeho združenia, 
ako aj priateľom poľovníctva za 
svoj čas, ktorý venujú 
zveľaďovaniu a zachovaniu 
dedičstva našich predkov.



Peter Obžera, predseda PZ 
Hrádok Bystričany

Foto: ABO Photography
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Turistické 
vychádzky po 
Bystričianskom 
chotári
           tomto vydaní magazínu

           Naše Bystričany vám 
chcem predstaviť jednu z 
najkrajších turistických trás, 
ktoré značkujem

modrou pre Klub Slovenských 
Turistov (KST). Je to Chodník 
Petra Školnu, nášho

rodáka, čís. 2604 Bystričany - 
Bystričianská dolina - Vtáčnik 
(14,2 km).



Táto trasa je významná aj tým, 
že spája krásne miesta, ktoré 
som si obľúbil. Začiatok je v 
Bystričanoch na novej „hrackej“, 
ako ju hovorovo volala naša 
stará mama, pri autobusovej 
zastávke s turistickým hríbikom. 
Pokračuje popri 
novovybudovanom krásnom 
prístrešku na bicykle s nápisom 
Vitajte v obci  Bystričany.

Na tejto križovatke pokračujeme 
doprava po starej „hrackej“ pri 
poštu a napájame sa na hlavnú 
ulicu zvanú Dlhá ulica. Postupne 
pokračujeme vedľa kultúrneho 
domu, novostavby 
Rímskokatolíckej fary, budovy 
Starej školy, kostolíka 
Najsvätejšej Trojice.  

V

Foto: Ján Ďurica
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O 5.00 hod. stretávam priateľov a 
spoluobčanov, ktorí idú do práce 
alebo za inými povinnosťami, či 
záľubami. Pokračujem smerom 
hore po Dlhej cez esíčkovitú 
zákrutu s mostom cez náš 
potôčik Bystrica. Zájdem domov 
na raňajky a všetci ešte spia. Tak 
ďalej beriem bicykel, farby, 
ruksak s jedlom a poďme, už 
maľujem dva biele a v strede 
jeden modrý pásik, ako ma to 
učil tiež náš rodák už nebohý. 
Môj prvý pohľad pristane na 
vrchole Zraz s nadmorskou 
výškou 1233 m. Veľa priateľov, 
ako i ja, som si dlho myslel, že to 
je samotný vrchol Vtáčnika. 
Časom som si uvedomil, že tento 
vrch ho zakrýva, aj keď je menší,

ale je bližšie k našej obci. Z neho 
je ešte asi 15 minút chôdze na 
najvyšší vrchol Trenčianskeho 
samosprávneho kraja zvaný 
Vtáčnik, 1346 m. Postupne 
prechádzam dedinou a 
obnovujem turistické značky 
väčšinou po elektrických 
betónových stĺpoch a zdravím 
okoloidúcich. Vyzerá to na 
krásny polooblačný deň podľa 
oblohy nad pohorím Vtáčnik. 
Prechádzam po uliciach kde 
vedenie obce doťahuje projekty 
kanalizácie a optického káblu.

Teším sa aj na nový vodovod v 
spodnej časti Dlhej ulice a nový 
chodník v hornej časti.

Foto: Ján Ďurica
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Verím, že sa podarí urobiť 
asfaltovú cestu a turisti po 
modrej nebudú preskakovať 
kaluže pitnej vody, ktorá vyteká 
už skoro pravidelne spod 
asfaltového koberca. Chodník v 
hornej časti bude tiež nový, lebo 
po tom starom som tiež 
potreboval ťažkú turistickú 
obuv, aby som si nevytkol 
členky. Idem ďalej smerom do 
Raja – je to vrchná časť na konci 
zastavanej časti Bystričian. 
Prechádzam už teraz medzi 
krásne agáty a bývalé smetisko, 
ktoré zase upravili naši ľudia z 
obecného úradu. 

Všade kde sa pozriem, vidím 
prácu nášho starostu a ľudí 
okolo neho. Vychádzam z aleje 
agátov pri turistický hríbik 
Prieloh. A teraz sa v plnej jarnej 
kráse otvára pohľad na pohorie 
Vtáčnik. Táto dlhá poľná cesta až 
na Sekaniny je lemovaná poľami 
a lúkami Bystričianského 
chotára. Kráčam a maľujem 
značky po stromoch popri ceste 
až k malému údoliu pod Farmou 
Vtáčnik. Tam som sa zostal 
bezradne točiť, lebo vhodný 
objekt prírodného charakteru nie 
je na viditeľnom mieste. 

Foto: Ján Ďurica
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Po úvahe kam namaľovať 
značku, som sa rozhodol, že 
zavolám pánovi starostovi, či 
môžem namaľovať značku na 
nové koše umiestnené v tôni vŕb 
pri ceste, ktoré lemujú 
Bystričiansky okruh. Tam sa 
nachádzajú aj lavičky na 
odpočinok a stojany na bicykle.

Nechápem, ako to robí, že všetky 
projekty bežia a ešte mi aj telefón 
zdvihol a s nadšením mi môj 
zámer odobril. Tak máme novú 
bielomodrú značku na krásnych 
košoch na triedený odpad.

Predo mnou na ceste v diaľke 
vidím veľký valec a obecný 
nakladač . Každú chvíľu ma 
prebiehala tatra 815 s naloženou 
drťou betónu, až teraz som 
pochopil prečo. Na cestu 
navážajú betónovú drť , 
rozhŕňajú nakladačom a valcujú 
ťažkým vibračným valcom. Ako 
som sa dozvedel od Maťa 
Suchého, vedúceho údržby obce 
Bystričian, priateľa aj hasiča 
DHZ, tak na vrch pôjde ešte 
rozdrvený asfalt a zase bude 
lepšia cesta pre nás turistov. Na 
salaši (Farma pod Vtáčnikom), 
ako toto miesto voláme, ma 
zastihla obedná hodina. 
Perfektný bufet je otvorený a 
žinčica so slaninkou, horčicou a 
chlebíkom mi pomáhajú doplniť 
energiu na opakovanom 
trojročnom obnovovaní a čistení 
turistického chodníka Petra 
Školnu. Nádherný pokoj, 
slniečko, zvonce ovečiek a 
kravičiek ma nabíjajú energiou 
do ďalšej dobrovoľnej práce v 
prospech všetkých ľudí, ktorí 
budú mať istotu správnej cesty 
na vrchol Vtáčnika.  

Foto: Ján Ďurica

V polovici obeda sa ku mne 
pripája syn Kristián a 
značkovanie môže pokračovať. 
Značkovanie nie je len 
maľovanie značiek, ale aj ich 
zviditeľňovanie na chodníku – 
ceste. Mačetu na čistenie dávam 
synovi a popri práci som sa ho 
pýtal, ako sa má v Írsku. Tam ho 
vyhnala corona ako kuchára za 
prácou. Pokračujeme smer 
Sekaniny turistický hríbik na 
úpätí pohoria Vtáčnik. Po fotení 
hríbika pre KST ma potešil 
pohľad na veľkú turistickú mapu 
pohoria, ktorú som usadil s 
láskavým dovolením miestneho 
urbáru a predsedu Jožka 
Gašparoviča. 

Mapa je ako nová a nepoškodená 
aj keď okolo nej šikovný 
sťahovači dreva sťahovali 
mohutné buky. Stúpame ďalej a 
vyššie a medzi listami košatých 
stromov sa vynára prvá skala 
Hrádok. Je to bývalý kameňolom 
s kolmými stenami až 100 m. Je 
to podľa horolezcov druhé 
najlepšie skalolezecké miesto po 
Vysokých Tatrách. Manželkin 
starký Ján Radosa tam ešte 
pracoval, ako mi vravel a stával 
každý deň o štvrtej hodine 
rannej a šliapal po tejto ceste 
denne a možno aj pre tento 
pohyb a fyzickú prácu sa dožil 
takého vysokého veku.
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Foto: Ján Ďurica
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Pomaly vchádzame do ústia 
Bystričianskej doliny. Po ľavej 
strane máme obnovený mostík k 
Urbárskej chate nazývanej 
Kubko a Maťko. Za 
nasledujúcou zákrutou sa na nás 
pozerajú Siedmi mnísi, alebo 
Sedem panien (skalné mesto), 
nachádzajúce sa v piatom 

najvyššom stupni ochrany 
územia patriaceho pod Veľkú 
Skalu. Cesta stále mierne stúpa 
do stredu našej krásnej doliny. 
Onedlho prichádzame ku 
nádherným dvom skalám po 
ľavej ruke a maľujeme značky na 
oba smery.

Foto: Ján Ďurica
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Krúti sa ako had, onedlho sme sa 
dostali pri studničku, ktorú v 
rámci možností udržujem, aby 
tiekla. Studnička, prameň má 
svoj špecifický symbol vždy vo 
farbe vodiacej značky, čiže teraz 
modrej. Spolu s Kristiánom sme 
studňu vyčistili od lístia a 
konárov a vytiahli sme z potoka

približne dvojmetrový kus 
guľatého jaseňa a spravili sme 
lavičku, ktorá tam bola, ale už 
doslúžila. Z lavičky smerom dole 
je nádherný pohľad na Veľkú 
skalu, kocháme sa výhľadom a 
pijeme priezračne čistú vodičku 
z prameňa studničky.

Foto: Ján Ďurica
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Ďalej po ceste skoro o jeden 
kilometer sa nachádza turistický 
hríbik Bystričianska dolina s 
odbočkou na nádherný skalný 
výtvor zvaný Buchlov. Po 
ďalšom kilometri značkovania sa 
dostávam pri Dolný dom. Teraz 
prerobená na krásny zrub pána 
Ravingera s manželkou, ľudí čo 
mi už dvakrát nezištne pomohli. 

Raz, keď dom išiel bicyklom cez 
hrebeň Vtáčnika na Veľké pole a 
dostal som súčasne dva defekty. 
Nemal som to ako opraviť, tak 
som bicykel niesol na chrbte 1,5 
km z Tatry na Rúbaný vrch a 
tam sa zjavili ako dvaja anjeli a 
odviezli ma nezištne až domov, 
čo bolo ešte 12 km a za čo im 
veľmi pekne ďakujem. 

Foto: Ján Ďurica
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A druhýkrát ma nechali prespať 
pri chate v mojom aute, keď som 
značkoval žltú značku dva dni 
medzi Horným domom a 
Kláštorskými skalami. Za čo im 
tiež veľmi pekne ďakujem. 

Bodaj by sme boli takí ústretoví a 
láskaví k sebe všetci. A ich vzťah 
k prírode je mi príkladom.

O kúsok vyššie sa nachádza 
posledný turistický hríbik Horný 
dom.

Foto: Ján Ďurica
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Na jeden krásny deň toho bolo 
dosť a o 17.15 h sme nasadli na 
bicykle a presunuli sa na Salaš 
na jedno chladené pivko... Na 
druhý deň som sa zúčastnil  
štvordňového kurzu značkár 
špecialista v Terchovej a po 
skúškach v nedeľu domov. Či 
som spravil uvidíme, ale 
dozvedel som sa veľa o mapách, 
topografii a digitálnom 
zameriavaní turistických 
chodníkov. Postupne ich podľa 
GPS budeme zameriavať a 
posielať do Harmanca, kde ich 
spresňujú na mapách Slovenska. 
Dni v záhrade mi ubiehali ako 
voda a vo štvrtok znova do 
terénu. Raňajky, pri obchode 
pokec s priateľom, hop na 
bicykel s mačetou a farbami 
smer Horný dom. Za hodinku a 
pol krásnou prírodou a za 
koncertu májového vtáctva som 
vybehol na Horný dom. 
Samozrejme po ceste voda zo 
studničky do fľaštičky nemôže 
chýbať. Druhá, ale podľa mňa 
najkrajšia, časť Chodníka Petra 
Školnu s prudkým stúpaním na 
Jaseňovú skalu začala na 
postupne chátrajúcom 

Hornom dome, kde som 
obnovoval bielo modré značky. 
Lavičkou cez potok, v jednej 
ruke košík s tromi farbami a 
tromi štetcami i oceľovou kefou 
a v druhej horský bicykel s 
mačetou. Hneď od bývalej 
elektrárne, kde bol náhon vody 
na dynamo, ktoré dodávalo 
elektriku na Horný a Dolný 
dom. Tam som vytiahol mačetu a 
začal som presekávať chodník od 
maxi lopúchov. Asi po 100 m 
som sa dostal na miesto, kde sme 
naposledy spolupracovali už s 
nebohým kamarátom Liborom, 
ktorý sa zúčastnil nezištnej 
brigády pred mesiacom na 
čistení menovaného chodníka od 
popadaných stromov. Za čo mu 
tiež veľmi pekne ďakujem. Na 
túto výzvu zareagoval aj Marek s 
priateľkou Mirkou, ktorí ma 
prekvapili svojou húževnatosťou 
a turistickými skúsenosťami. Tak 
isto veľká vďaka vám. Sám by 
som to čistil motorovou pílou 
dva dni. Spolu nám to išlo od 
ruky a cca za päť hodín sme to 
vyčistili až po vyhliadku na 
Jaseňovej skale.
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Tento strmý úsek s prevýšením 
140 m a dĺžkou 670 m sa kľukatí 
kvôli prechodnosti terénom, pre 
mňa to znamená šípka za 
šípkou. Za tri roky znova zarastá 
mladou bučinou, tak mačeta sa 
nezastaví a jej zvuk zvoní aj po 
kameňoch. Keď som sa vyšplhal 
a vyniesol na chrbte bicykel pri 
náučnú tabuľu pod Jaseňovú 
skalu, som sa potešil, že moja 
práca z pred dvoch mesiacov s 
ukladaním skál je stále vo 
výbornom stave. 

Nemusel som sa vôbec báť, že si 
vytknem členok na kývajúcich sa 
skalách, ktoré každý rok po zime 
menia  chodník v prekážkovú 
dráhu.



Je to aj výborný držiak bicykla a 
vešiak na moje prepotené tričká.

Pokiaľ sa sušia, ja maľujem 
ďalšiu špeciálnu značku a 
smerovku k Vyhliadke na 
Jaseňovú skalu.

Foto: Ján Ďurica
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Tento výhľad je fantastický 
všade dookola zeleň - stromy. 
Tak isto vidieť hranicu 
Bystričianskej doliny vrch 
Buchlov. Doľava na horizonte 
Rúbaný vrch, výbežok do doliny 
Krivá breza, potom Vtáčnik, pod 
ním Vrchné a Stredné kostolíky. 
Vraciam sa pri bicykel a balím 
tričká a pokračujem v čistení a 
maľovaní značiek smerom na 
Spodné kostolíky. Sú krásne a 
výhľad z nich je na Zemianske 
Kostoľany, to je prvá časť. Idem 
ďalej, dám bicykel nad hlavu,  

vynesiem ho po skale a potom 
farby. A znova tabuľa o Geológii 
a Geomorfológii Vtáčnika a nové 
výhľady na ľavej strane. S 
ďalekohľadom vidieť Kláštorské 
skaly, ktoré zakrývala Krivá 
breza z vyhliadky Jaseňová 
skala. Na opačnej strane cez 
ďalekohľad a telefón som odfotil 
Dlhú ulicu, ktorá presne smeruje 
k tomuto bodu. Vidím aj náš 
domček a novú výstavbu pod 
bývalým družstvom.

Foto: Ján Ďurica
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Ešte dva spadnuté smreky 
odložiť a štyri značky namaľovať 
a odbáčam pri šípke kolmo 
doľava a tam sa mi objaví cesta 
na Siahy. Tu sa mení aj zloženie 
lesa, doteraz prevládal buk v 
menšej miere javor a iné listnaté 
dreviny a teraz ide pás smreka, 
ktorý vidieť aj z našej dedinky. 
Táto cesta ide od rozdvojky pri 
chate Hrádok doprava v 
Gepniarovej doline až na Siahy a 

pokračuje cca v priemere vo 
výške 900 m až na Zadnú lúku, 
odtiaľ sa dá vrátiť do 
Bystričianskej, Čerenianskej aj 
Hornoveskej doliny. Na Siahoch 
sú krásne náučné tabule 
Štátnych lesov, studnička, 
posedenie aj ohnisko.

Foto: Ján Ďurica
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Tu končím o 17.40 h, obliekam 
sa, dávam prilbu, balím farby a 
zjazd až domov, za 30 minút 
som doma. Ďalší deň po nočnej 
poliať záhradu, trocha odšťaviť 
zeleninu a fujázd na Siahy, kde 
som skončil. Za jeden a pol 
hodiny som s plnou výbavou 
vytiahol a najedol sa na stole pri 
ohnisku. Potom som vybalil 
farby a za krásneho spevu 
vtáčikov som začal obnovovať 
značky v smrekovom lese.

Tento les vidieť aj z Bystričian, je 
to kúsok pod zrazom, hlavne 
keď sú opadané listy. Potom to 
začína strmšie do kopca. Pod 
zrazom je znova náučná tabuľa 
CHKO. Odtiaľ bicykel na chrbát 
a hore na Zraz. Znova sa vrátiť 
naspäť a maľujem modrobielu 
pásovú turistickú značku. Na 
vrchu Zrazu ma privítala 
nádherná veľká skala, ktorá je 
tam od nepamäti so šípkou 
smerom z hora do pravej strany.

Foto: Ján Ďurica
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Foto: Ján Ďurica

Foto: Ján Ďurica
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Ďalej je to pohoda, postupne sa 
dostávam na čučoriedkové lúčky 
tesne pod Vtáčnikom cca päť 
minút chôdze. A je to tu 
posledná šípka, ktorá je smerom 
z Vtáčnika  na Siahy.

Posledná fotka vrcholového 
hríbika pre KST, prezliecť 
spotené veci a fujázd domov na 
bicykli. Dole idem 
dôchodcovský chodníkom ako 
ho nazval bežec pán Karak. Na 
Siahoch na cestu a dole. Som rád, 
že sa mi podarilo znovu obnoviť 
značenie na chodníku Petra 
Školnu. 

Turistom pomôžem sa orientovať 
v krásnom prostredí 
Bystričianskej doliny. Ešte raz 
chcem poďakovať všetkým 
turistom, ktorí v prírode 
nenechávajú žiadne veci, čo tam 
nepatria. Tak isto ďakujem aj 
starostovi za ústretovosť a 
podporu turizmu a 
cykloturizmu v podobe 
udržiavania poľných ciest.



Ján Ďurica

Foto: Ján Ďurica

66
Foto: ABO Photography



Kultúra v obci



           sobotu 11. decembra 2021

           zavítal do našej obce svätý 
Mikuláš spolu s anjelikmi a 
čertíkmi. Spolu so svojou 
družinou prišiel na parádnom 
koči, ktorý ťahali dva koníky. V 
sprievode našich hasičov prešli 
postupne celé Bystričany, 
Chalmovú aj Viesku. Veselá 
družina rozdala všetkým 

detičkám sladkosti a veríme, že 
potešila i rodičov a starých 
rodičov. Veľmi pekne ďakujeme 
všetkým zainteresovaným, ktorí 
priložili ruku (prípadne 
kopýtko) k tejto peknej a 
vydarenej akcii.



OcÚ Bystričany

Mikuláš potešil 
deti i dospelých  

V
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Foto: ABO Photography



           Bystričanoch sme sa v

           predvianočnom období už 
tradične stretávali na našom 
námestí na vianočných trhoch. 
Spoločne sme podebatili, trochu 
pookriali, zastavili sa v zhone, 
ktorý k Vianociam tak trochu 
patrí a vzájomne sme si popriali 
krásne a pohodové sviatky. 
Minulý rok to však opäť nebolo 
možné. Preto sa náš starosta 
Filip Lukáč spoločne s pánom 
farárom Ondrejom Spišiakom 

rozhodli popriať vám krásne a 
požehnané vianočné sviatky 
prostredníctvom krátkeho videa. 
Vďaka Braňovi Obžerovi a jeho 
záberom ste si mohli vychutnať 
atmosféru Vianoc v našej obci 
aspoň zo svojich obývačiek. 
Pevne veríme, že vianočné 
sviatky 2022 už prežijeme v 
klasickom režime. 



OcÚ Bystričany

Vianočný 
pozdrav

V
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         me veľmi pyšní, že naša

         obec sa môže popýšiť 
krásnym vyrezávaným 
betlehemom, ktorý sa stal 
symbolom vianočných sviatkov 
v Bystričanoch. Autorom tohto 
skvostného diela je nadaný 
rezbár, náš spoluobčan Michal 
Barta. Minulý rok vyrobil a do 
betlehemu osadil nové sochy – 
anjela, psíka a ovečky. Ďakujeme 
mu, že svojím umením teší 

obyvateľov a návštevníkov obce 
a zároveň skrášľuje a zútulňuje 
náš verejný priestor. Michal nám 
ďalej prezradil, že na Vianoce 
2022 pribudnú do betlehema 
sochy troch kráľov. Už teraz sa 
tešíme! Za obnovenie náteru na 
prístrešku ďakujeme 
Miroslavovi Ďuricovi. 




OcÚ Bystričany

Nové sochy v 
betleheme 

S



         účasťou našej kultúry sú

         ľudové zvyky a tradície, 
ktoré si každoročne 
pripomíname. Jednou z nich je aj 
vynášanie Moreny, slamenej 
figuríny starej ženy, ktorá 
symbolizovala odchod zimy, 
chorôb a zlých síl 
zadržiavajúcich príchod jari. 
Vítanie jari znamenalo pre 
našich predkov zrod nového 
života a začiatok lepších časov. 
Práve z tohto dôvodu by sme na 
tieto zvyky nemali zabúdať. 

Sú dôležitou a neodmysliteľnou 
súčasťou tradícii, ktoré nám 
zanechali minulé generácie. Aj 
my v obci sme si tento ľudový 
rituál pripomenuli. Naše deti zo 
základnej školy odprevadili 
zimu a privítali jar vynášaním 
Moreny v centrálnej zóne našej 
obce. Za veľkonočnú výzdobu 
ďakujeme našej šikovnej 
kultúrnej komisii.
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Vynášanie 
Moreny a vítanie 
jari 

S
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Foto: ABO Photography



           apríli 2022 zavítala do

           našej obce vzácna 
návšteva – naši priatelia z 
partnerských obcí, ktorí sú 
súčasťou spoločného združenia s 
názvom „Viesky na Slovensku“ 
už úctyhodných 14 rokov.

Tento rok nás na pracovnom 
rokovaní navštívili:

Ladomerská Vieska, okres Žiar 
nad Hronom, Víska u Chotěboře, 
okres Havlíčkuv Brod, Vísky, 
okres Blansko, Vieska, okres 
Veľký Krtíš, Gregorova Vieska, 
okres Lučenec, Vieska nad 
Žitavou, okres Zlaté Moravce,

Domaniža, okres Považská 
Bystrica, Vieska, okres Dunajská 
Streda, Kočovce, okres Nové 
Mesto nad Váhom, Vieska nad 
Blhom, okres Rimavská Sobota 

Všetko začalo v roku 2008 práve 
u nás v Bystričanoch, kde sa 
uskutočnil prvý ročník tohto 
výnimočného podujatia. Naša 
samospráva bude tento rok, po 
dlhých 14-tich rokoch, opäť v 
pozícii organizátora. 

„Sme veľmi radi, že okrem našich 
partnerských obcí nás navštívili na 
pracovnom rokovaní aj bývalí 
starostovia obce Bystričany pán Ján 
Šnirc a pán Vojtech Bartoš. Máme 
výborné vzťahy a je to znak toho, že 
sa snažíme pokračovať v projektoch, 
ktoré pred nami začali a ktoré ich 
stáli veľmi veľa úsilia.“ Povedal 
náš starosta Filip Lukáč.

Viesky na 
Slovensku – 
návšteva priateľov 
z partnerských obcí 

V
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Okrem pracovných povinností 
sme našim hosťom ukázali krásy 
Bystričian, naše Termálne 
kúpalisko Chalmová a 
prehliadku s výborným obedom 
na Farme pod Vtáčnikom. 

Našim hosťom ďakujeme za 
návštevu a tešíme sa na spoločné 
stretnutie 13. augusta 2022.



OcÚ Bystričany

Foto: ABO Photography



         tavanie mája má v našej

         obci dlhoročnú tradíciu, po 
dvoch ťažkých rokoch pandémie 
sme si túto milú tradíciu opäť 
pripomenuli so všetkým, čo k 
tomu patrí. Na námestí pred 
obecným úradom nám máj 
postavili naši šikovní hasiči z 
Dobrovoľného hasičského zboru 
Bystričany. O veselý a zábavný 
program sa postarali detičky pod 
vedením pani učiteliek zo 
základnej školy. Do tanca i do 
spevu hrala hudobná skupina 
Anima z Bystričian. Dúfame, že 
ste aj vy prežili slnečný 
prvomájový víkend v zdraví s 
vašimi blízkymi.



OcÚ Bystričany

1.	máj v 
Bystričanoch  

S
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Foto: ABO Photography
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            eň matiek je príležitosťou

            poďakovať sa našim 
najdrahším mamičkám za všetku 
tú vrelú lásku, za nehu a 
starostlivosť, ktorou každá 
zahrňuje svoje deti. Za opateru, 
nekonečnú trpezlivosť a 
obetavosť. 

Sviatok všetkých mám a starých 
mám sme si pripomenuli i v obci 
Bystričany krásnym kultúrnym 
programom, o ktorý sa postarali 
naše šikovné deti pod odborným 
vedením svojich pedagógov. 
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Deň matiek
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Foto: ABO Photography



Základná škola 
s materskou 
školou v 
Bystričanoch  



         očas roka 2020 sme vás

         informovali, že sa naši 
pedagógovia a žiaci ZŠ s MŠ v 
Bystričanoch zapojili do 
medzinárodného vzdelávacieho 
programu ERASMUS+. 
ERASMUS+ je program 
Európskej únie na podporu 
vzdelávania, odbornej prípravy, 
mládeže a športu v Európe. V 
programovom období 2021 – 
2027 kladie veľký dôraz na 
sociálne začlenenie, zelenú a 
digitálnu transformáciu. Venuje 
sa aj podpore účasti mladých 
ľudí na demokratickom živote, 
dôraz kladne aj na problematiku 
šikany v bežnom živote a 
elektronickom priestore. Počas 
návštevy Slovenska účastníci 
ERASMUS+ navštívili viacero 
zaujímavých miest a boli 
oficiálne prijatí starostom obce 
na Obecnom úrade v 
Bystričanoch. 

Počas obradu žiakov privítali aj 
naše členky Jednoty dôchodcov 
Slovenska – organizácia 
Bystričany podľa slovanského 
zvyku, v tradičnom kroji, s 
chlebom a soľou. Konkrétne išlo 
o žiakov z týchto krajín:

ZŠ s MŠ v Bystričanoch, 
Slovenská republika

Základní škola Odry, Česká 
republika

Agrupamento de Escolas Vale do 
Tamel, Lijó-Barcelos, 
Portugalsko

DUCOR "Partenija Zografski", 
Skopje, Severné Macedónsko

Scoala Profesionala Speciala 
pentru Difiienti de Auz "Sfanta 
Maria", Bukurešť, Rumunsko.

ERASMUS+ v 
Bystričanoch 

P
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„Ľudská dôstojnosť, sloboda, 
demokracia, rovnosť, právny štát a 
dodržiavanie ľudských práv sú 
základnými hodnotami dnešnej 
modernej Európy. Buďte hrdí na to, 
odkiaľ pochádzate a kde máte svoje 
korene, avšak vždy sa navzájom 
rešpektujme. Počas vašej návštevy 
budete tiež hovoriť o šikanovaní a 
kyberšikane. Komunikácia na 
internete a sociálnych médiách je 
skvelým nástrojom na učenie a 
získavanie informácií. Na druhej 
strane to môže byť miesto, kde sa 

ľudia urážajú, vyhrážajú a 
zastrašujú, ohovárajú, prenasledujú 
a šikanujú. Keď používate sociálne 
siete a internet, vždy na to myslíte. 
Dúfam, že vďaka programu 
ERASMUS+ sa stanete 
ambasádormi tohto problému a 
budete tieto myšlienky šíriť v našej 
spoločnosti." Povedal vo svojom 
príhovore starosta našej obce 
Filip Lukáč.
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Naša škola je 
súčasťou O2 
Akadémie Mateja 
Tótha 
              nožstvo výskumov

              dokazuje, že pohyb a 
športovanie robí ľudí 
šťastnejšími a zdravšími. Deti je 
nutné naučiť systematicky a 
správne športovať, mať z 
pohybu radosť, ktorá pretrvá do 
dospelosti. Aj preto nás veľmi 
potešilo, že naša škola sa v rámci 
Trenčianskeho kraja (kategórie 
86 – 200 žiakov) umiestnila v 
projekte na podporu športovej 
aktivity detí na prvom mieste. 
Gratulujeme! Aj vďaka tomuto  
víťazstvu majú naši žiaci vo 
vekovej kategórii 7 až 11 rokov 
týždenne dve tréningové 
jednotky. V športovom tréningu 
sa využívajú najnovšie poznatky 
zo športovej prípravy detí, 
vývojovej kineziológie a 
športovej psychológie. 

Tréning je zameraný na rozvoj 
všeobecných pohybových 
schopností, funkčný rozvoj 
organizmu, ale aj rozvoj 
základného aktívneho pohybu. 
Veľmi pekne ďakujeme našim 
pedagógom za úspešný projekt a 
všetkým, ktorí za našu školu 
hlasovali.
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            d roku 1980  máme v

            našej obci jednu materskú 
školu, ktorá je postavená v 
hornej časti obce – Vŕšky.  Je 
dvojtriedna s vlastnou 
kuchyňou, školským dvorom a 
ovocným sadom. Materská škola 
od  jej vybudovania prešla 
rôznymi zmenami, čo sa týka 
rekonštrukcie, výbavou tried, 
šatní, školského dvora, ako aj 
rôznymi zmenami vo výchove a 
vzdelávaní. V školskom roku 
2021/2022  navštevuje materskú 
školu 47 detí, o ktoré sa starali 
štyri pedagogické pracovníčky – 
Jana Švecová, Marcela Sluková, 
Helena Kasalová Bc. a Mgr. 

Marcela Meister, ktorá pracuje 
na tunajšej MŠ prvý rok a 
nahradila pani učiteľku 
Margarétu Obžerovú, ktorá 
odišla na zaslúžilý dôchodok po 
44 rokoch, vedúcou jedálne je 
Miriam Katuščáková, hlavná 
kuchárka je Helena Bohušová, 
pomocná sila Viera Tótová a 
školníčka  Miroslava Švecová, 
ktorá je t. č. na MD a zastupuje ju 
pani Jana Matiašková. Na 
čiastočný úväzok v MŠ pracuje aj 
Pavol Sluka (školník zo ZŠ), má 
na starosti obsluhu plynových 
kotlov, údržbu a kosenie areálu.

Niečo z činnosti 
materskej školy 
Bystričany 
školský rok 
2021/2022 

O
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V súčasnosti materská škola 
zabezpečuje predprimárne 
vzdelávanie pre deti vo veku od 
troch do piatich rokov a od roku 
2021 po prvýkrát aj povinné 
predprimárne vzdelávanie pre 
deti vo veku päť až šesť rokov, 
kde výchovná činnosť nadväzuje 
na primárne vzdelávanie, teda 
vzdelávanie v ZŠ.  Našou 
snahou je vytvárať sociálnu-
emočnú klímu, pozitívnu klímu 
vo výchovno-vzdelávacom 
procese prostredníctvom 
zážitkových, tvorivých, 
inovačných metód a foriem 
vzdelávania. Zameriavame sa na 
rozvoj talentovaných detí a to vo  
výtvarnom krúžku,

kde spolupracujeme so SZUŠ 
Veľké Uherce, napomáhame aj k 
rozvoju reči, kde 
spolupracujeme s logopédiou a 
deti sa učia aj začiatky  
anglického jazyka pomocou 
lektorky. Nakoľko nám nebolo 
umožnené z dôvodu Covid-19 v 
predošlých rokoch organizovať 
aktivity pre deti a museli sme sa 
riadiť príkazmi a zákazmi 
ministerstva zdravotníctva, 
ministerstva školstva, ale aspoň 
dištančnou formou sme deťom 
zadávali témy a aktivity, ktorým 
by sme sa venovali v MŠ.



Aj v tomto školskom roku sme  
zabezpečovali predovšetkým 
zážitkové učenie pre deti. 
Organizovali sme a 
uskutočňovali sme aktivity pre 
deti zamerané na výchovno 
vzdelávaciu činnosť.



V mesiaci október deti pre 
svojich starých rodičov pripravili 
pozdravy – Úcta k starším. V 
jesenných mesiacoch sme čistili 
areál materskej školy – hrabanie 
lístia a zberali sme jablká, ktoré 
sa urodili v našom sade, čím sme 
sa venovali environmentálnej 
výchove. Úlohy z 
environmentálnej výchovy, 
zahrnuté v projekte, plníme v 
každom ročnom období – 
pozorovanie prírody v každom 
ročnom období, zbieranie 
odpadkov v prírode. 



V mesiaci december sme 
uskutočnili Mikuláša v materskej 
škole, kde deti predviedli 
kultúrny program a za odmenu 
získali balíčky, ktoré pripravili 
členovia rady rodičov a balíček 
dostali aj zo školskej jedálne.

V zimných mesiacoch sme tiež 
pozorovali prírodu, chodili sme 
prikrmovať vtáky a zvieratá v 
prírode.



Vo februári na pôde materskej 
školy sme pripravili deťom 
karneval a oboznámili sa s 
fašiangovými zvykmi v našej 
obci. Deti uvedený deň prišli 
oblečené v maskách a prežili celé 
dopoludnie vo víre hudby, tanca 
a za odmenu získali pamätný 
list, ako spomienku na karneval.



V mesiaci marec, Marec mesiac 
knihy, sme celá MŠ navštívili 
obecnú knižnicu, kde sa deti 
oboznámili s prostredím a 
významom slova knižnica a 
prezreli si knihy a p. 
Pastieriková Katarína, vedúca 
knižnice, im zahrala divadlo.
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V mesiaci apríl sme s deťmi 
pripravili kultúrny program pri 
sadení mája v obci, ktorého sa 
zúčastnili všetky deti z MŠ.

Miestna Jednota dôchodcov 
pripravila pre deti výstavu 
hračiek, kde deti zažili príjemné 
dopoludnie, kde sme si spoločne 
zaspievali, porozprávali a 
zahrali.



V mesiaci máj sme prišli 
pozdraviť našich hasičov pri 
príležitosti sv. Floriána, sviatku 
hasičov do hasičskej zbrojnice, 
kde sa deti oboznámili s prácou 
hasičov, ukážkou hasenia ohňa, 
prezreli si priestory hasičskej 
zbrojnice a videli aj hasičskú 
techniku.

Pre svoje mamičky ku Dňu 
matiek deti uvili kyticu kvetov 
poprepletaných básňami, 
tancami, divadlom a za lásku 
vytvorili mamičkám darčeky.

V našej MŠ sa venujeme aj 
pohybovým aktivitám, kde 
využívame predovšetkým 
školský dvor, ihrisko.



Od 16. 5. do 20. 5. 2022 sme 
uskutočnili pre staršie deti pred 
plavecký výcvik v spolupráci s 
trénerom, ktorý sa venuje 
plávaniu.



Návštevu Planetária v Žiari nad 
Hronom sme so staršími deťmi 
uskutočnili 24. mája 2022, kde 
deti získali znalosti o vesmíre 
pomocou rozprávky.



MDD 1. jún – Deň detí sme 
začali s prekvapením p. starostu, 
ktorý prišiel potešiť všetky deti v 
MŠ a odovzdal im darčeky. 
Potom sme pokračovali na 
turistickú vychádzku na salaš, 
kde sa oboznámili so 
zvieratkami: ovce, kravy, prasce, 
sliepky, kde sme spojili užitočné 
– rozhovor o farme a 
zvieratkách, ako aj pohybovú 
aktivitu. Deň detí prežívali celý 
týždeň, kde sme mali športové 
súťaže, rozprávky, disco a 
samozrejme odmenami boli 
sladkosti, balíčky pre deti. 

Plánované akcie do konca 
školského roka v mesiaci jún – 
rozlúčka s predškolákmi a ich 
rodičmi, spoločná opekačka a 
súťaže, rozlúčka so 
zamestnancami materskej školy 
a predškolákmi na obecnom 
úrade v doprovode rodičov. Ešte 
zrealizujeme hudobný koncert 
žiakov zo ZUŠ, ktorí navštevujú 
hudobný odbor v našej ZŠ. Deti, 
ktoré navštevujú výtvarný 
krúžok, ich práce boli 
vystavované na prehliadke v 
Partizánskom v mesiaci máj 
2022.



MŠ Bystričany
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Foto: ABO Photography



Projekty a 
stavby



           ňa 14. decembra 2021 bolo

           odovzdané stavenisko 
zhotoviteľovi na posledný 
stavebný objekt IBV – miestna 
komunikácia a chodníky. Na 
ulici Dlhej preto bolo potrebné 
zvýšiť opatrnosť. Dochádzalo 
totiž k zvýšenej intenzite 
stavebnej činnosti. Týmto 
krokom bol ukončený projekt, 

ktorý naša obec buduje od roku 
2008. Zároveň obec už dva roky 
pripravuje podklady pre novú 
IBV a výstavbu nových 1, 2 a 3-
izbových nájomných bytov v 
réži obce alebo súkromných 
investorov, ktoré predstavíme už 
čoskoro.



OcÚ Bystričany

Odovzdanie 
staveniska

D
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Otvorenie parku 

na Vŕškoch

           sobotu 30. apríla sme

           otvorili a pokrstili náš 
staro-nový park na Vŕškoch, 
ktorý prešiel prvou fázou 
rekonštrukcie. Park na Vŕškoch 
má za sebou veľmi zaujímavý 
príbeh. Donedávna bol 
evidovaný ako osem stavebných 
pozemkov vo vlastníctve obce s 
celkovou rozlohou 3232 metrov 
štvorcových, odhadovanou 
hodnotou pozemkov približne 
160 000 eur a nevyčísliteľnou 
hodnotou drevín pre naše okolie.

Pred 30 rokmi tu boli vymerané 
a vykolíkované stavebné 
pozemky. Nepáčilo sa to 
obyvateľom v okolí parku a v 
jeden večer sa niektorí rozhodli 
tieto značky odstrániť. Následne 
zasadili rôzne druhy rastlín a 
stromov. Takto tu vyrástlo 
zhruba 180 stromov, 50 kríkov, 
rôzne druhy tráv a kvetov.

V

„Súčasným trendom je čo najviac 
využívať voľné pozemky na 
výstavbu domov. Častokrát bez 
koncepcie a bez zamyslenia sa, ako 
priestor bude vyzerať v budúcnosti. 
Som veľmi rád, že obec Bystričany 
išla opačným smerom a vďaka 
poslancom obecného zastupiteľstva 
v územnom pláne zmenila stavebné 
pozemky na verejnoprospešnú 
stavbu. Vďaka tomuto rozhodnutiu 
sa stromy pre výstavbu už nikdy 
nevyrúbu. Vznikol tak obrovský 
park a miesto na rekreáciu nás 
všetkých.“ Povedal pri otvorení 
starosta obce Bystričany Filip 
Lukáč.
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Priestor so zeleňou navštevujú a 
využívajú deti z blízkej 
materskej školy i ostatní 
obyvatelia. Našim plánom je 
previesť návštevníkov parkom a 
dať im možnosť spoznať rôzne 
druhy drevín, vtákov či iných 
živočíchov, ktoré sa na tomto 
mieste a v širšom okolí 
nachádzajú. 

Pre našich najmenších to bude 
prostredníctvom náučných 
tabúľ, na ktorých si budú môcť 
pozrieť, ako jednotlivé dreviny 
vyzerajú a koľko rastú. 
Samozrejmosťou parku je 
možnosť si niečo ugrilovať, 
verejné osvetlenie, či prípojka 
elektriny.

Foto: ABO Photography
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Celková cena prvej fázy 
revitalizácie bola 60 656,05 eur.

Sme presvedčení, že investujeme 
do našej budúcnosti, do 
prostredia, ktoré formuje budúce 
generácie. Sú to najlepšie 
investované peniaze a my 
dúfame, že sa vám táto 
revitalizácia bude páčiť.

OcÚ Bystričany
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Skvelé správy 
prichádzajú aj v 
piatok 13.-teho
           piatok, 13. mája 2022 bol

           pre obyvateľov Bystričian 
a širokého okolia celkom dobrý 
deň. Fond na podporu športu v 
rámci budovania športovej 
infraštruktúry celonárodného 
významu podporil prvú fázu 
nášho projektu „Obnova 
športového areálu v obci 
Bystričany“ sumou 74 847,00 eur, 
spoluúčasť obce bude 53 244,99 
eur. To znamená, že po 
rekonštrukcii umelej trávy v 
Bystričanoch už tento rok 
vybudujeme celoročne otvorený 
tartanový atletický ovál s tromi 
dráhami a workoutovú zónu. 

V ďalšej fáze bude cieľom 
dosiahnuť areál s kompletnými 
prvkami pre 10-boj a obnova 
klziska. Toto sú prvotné 
informácie, ďalšie zverejníme po 
podpise zmluvy o nenávratný 
finančný príspevok.



Ďakujeme poslancom obecného 
zastupiteľstva za podporu 
projektu aj v týchto ťažkých 
časoch. Nie je to samozrejmosť. 
Tešíme sa na realizáciu ďalšieho 
projektu a zvýšenie životnej 
úrovne v našej obci.
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Životné 
prostredie v 
obci



           roku 2019 sme vás

           informovali, že plánujeme 
zlepšiť existujúce a zredukovať 
nepotrebné stojiská na 
kontajnery v našej obci. Aj vďaka 
vašim požiadavkám a 
pripomienkam sme sa snažili 
prispôsobiť tieto stavby tak, aby 
čo najlepšie zapadli do okolitého 
prostredia. Najčastejší argument 
bol: „stojiská chceme, ale nie 
pred svojim domom.“ Z 
celkových 16 stojísk sme ich 
počet zredukovali na 12 a zlepšili 
sme ich dostupnosť. Postupne 
dopĺňame kontajnery, pričom 
doteraz sme navýšili počet 
kontajnerov o 24 z celkových 38 
plánovaných (celkovo bude k 
dispozícii 97 kontajnerov). Vo 
vedení obce Bystričany sme 
presvedčení, že celková stratégia 
v odpadovom hospodárstve sa 
bude v budúcnosti meniť. 

Odpad sa bude zbierať iným 
spôsobom ako doteraz, 
napríklad sa budú fľaše 
zálohovať, možno sa bude opäť 
zbierať odpad od domov, 
kontajnery budú vo väčšine 
prípadov podzemné a občania 
budú platiť za odpad toľko, 
koľko kto vyprodukuje. 
Uvidíme, čo prinesie v 
budúcnosti jednotná vládna 
stratégia, ktorá je viac ako 
potrebná. Aj z tohto dôvodu sme 
sa rozhodli nezhotoviť žiadne 
prístrešky, vysoké oplotenia a 
pod. Zvolili sme prírodné 
materiály, pretože v prípade 
zmeny separácie odpadu stojiská 
nebudú predstavovať vyhodené 
verejné financie. Sú navrhnuté 
tak, aby v takomto prípade plnili 
funkciu oddychových a 
regeneračných zón v našej obci. 

Stojiská na 
separovaný 
odpad sú hotové

V
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Budú to miesta, kde si budete 
môcť posedieť so svojou rodinou 
a priateľmi, miesta, kde sa 
budete môcť zastaviť pri 
prechádzke s vašim domácim 
miláčikom, keď si potrebujete na 
chvíľu sadnúť pri ceste do 
obchodu, či do kostola.



OcÚ Bystričany
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Údržba zelene

            decembri 2021 sme           

            vykonávali prvú fázu 
údržby zelene počas 
vegetačného pokoja. Údržba sa 
vykonávala v dôsledku 
bezpečnosti, nevhodnosti 
výsadby a prípravy pre projekty, 
ktoré sa budú realizovať v roku 
2022 (suché konáre, výsadba pod 
verejným osvetlením, projekty 
revitalizácie zelene a pod.).



OcÚ Bystričany

V

107 Životné prostredie v obci

Foto: ABO Photography
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Zelená hliadka v 
Bystričanoch

            d 1. marca tohto roka

            pôsobí v našej obci zelená 
hliadka. O čo vlastne ide? Obec 
Bystričany už niekoľko rokov 
pracuje na vybudovaní 
Bystričianskeho okruhu – 
značenej trase pre širokú 
verejnosť, ktorá má za cieľ 
ukázať návštevníkom pekné 
miesta v našej obci. Na 
jednotlivých stanovištiach 
postupne osádzame lavičky na 
sedenie, infotabule, stojany na 
bicykle a koše na zmesový a 
triedený odpad. Taktiež v 
budúcnosti pribudnú nabíjačky 
na elektrobicykle. 

O O čistotu a poriadok na tejto 
trase sa nasledujúce dva roky 
budú starať Marek Chudý a 
Michal Škoda. Sú to naši 
priatelia, ktorých ste mohli 
stretnúť v obci dobrovoľne 
zbierať odpad. Ukázali, že aj 
napriek ich relatívne mladému 
veku, sú mimoriadne 
zodpovední a záleží im na 
čistom životnom prostredí v 
našom okolí. Chalanom veľmi 
pekne ďakujeme a zároveň 
ďakujeme všetkým za 
udržiavanie čistoty v našom 
okolí.
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Informačné 
nálepky

            a Bystričianskom okruhu

            od polovice mája pribudli 
informačné nálepky. Vďaka nim 
už budete viedieť, čo do ktorého 
koša patrí. Máme na všetkých 
košoch nalepené nálepky a 
vďaka šikovným chalanom zo 
zelenej hliadky je všetko na 
poriadku ako má byť. 

Dúfame, že to do budúcna 
znamená menej smetí v našom 
peknom okolí.
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Žijú medzi 
nami: Helena 
Kmeťová



            ultúrnička, ktorej citlivú

            prácu vidieť na mnohých 
miestach v našej krásnej 
dedinke.



Kronikárka, ktorá starostlivo 
dlhé roky zapisovala významné 
udalosti života v našej obci.



Bývala poslankyňa, rečníčka na 
obradoch, na smútočných 
rozlúčkach, organizátorka 
kultúrnych podujatí.



Pedagogická pracovníčka – 
vychovávateľka, ktorá sa s 
láskou starala o nás, aj o naše 
deti. 

Mnohí už asi tušíte, že reč je o 
našej spoluobčianke, pani 
Helene Kmeťovej. Práve ju si 
trošku bližšie predstavíme v 
aktuálnej rubrike Žijú medzi 
nami. Pani Helena Kmeťová sa 
do Bystričian prisťahovala ako 
mladá 19 ročná dievčina v roku 
1970 zo Zemianskych Kostolian. 
Ako si na svoje začiatky v novej 
obci spomína ona sama? „Už po 
pár dňoch na novej adrese mi 
učarovali priateľskí a srdeční ľudia, 
čisto obielené obydlia, kvety v 
záhradkách, krásna príroda, bystrý 
zurčiaci potok vinúci sa dedinou. 
Obec žila rušným životom. 
Ozajstným dňom pokoja a 
odpočinku bola v tej dobe nedeľa. 

Pani Helena 
Kmeťová: 
„Cením si život, 
ktorý tu žijem.“

K
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Predpoludním sa ľudia hrnuli do 
kostola na sväté omše. Nikto 
nemyslel na iné. Nákupy? Kdeže! 
Žiadne Tesco v tom čase nebolo. 
Popoludní bol čas na oddych. Ľudia 
sa schádzali na futbale, v krčme, na 
cintoríne, v okolitej prírode. Sem 
tam prišlo do kultúrneho domu 
amatérske divadlo z okolitých 
dedín.“ A práve kultúra, 
prirodzená, nefalšovaná, 
vychádzajúca z histórie ju chytila 
za srdce. „Kultúrny dom býval 
vyťažený najmä v sobotu. Schôdze, 
súťaže, vystúpenia a skúšky 
dychovky, tanečné zábavy... Zdalo 
sa mi, že jeho zriadenci nemajú 
výdychu. Gusto, úžasný drobný 
človek, prechovával v sebe vzťah k 
ľuďom a k viacerým remeslám. 

Fotil, opravoval všetko, každému 
pomáhal ako vedel. Veselá a 
energická pani Mariana strúhala 
pred zábavou na parkety sviečku, 
aby sa v tanci lepšie šmýkalo. Z 
balkóna v kultúrnom dome som v 
podvečeroch tajne a bez dychu 
pozorovala na divadelných skúškach 
dedinských hercov amatérov.“ 
Divadlo ju vždy priťahovalo, 
obdivovala výkony nadšencov. 
Pestré kulisy a krojované 
oblečenie v nej zanechali krásne 
zážitky. S obľubou spomína aj na 
zábavy s dychovkou, s mladou 
tanečnou skupinou Šipka, či na 
spartakiádne vystúpenia. 



Cit pre kultúru a umenie pani 
Helena Kmeťová využívala aj pri 
svojej práci s najmenšími 
obyvateľmi našej obce. „Na 
základnej škole, kde som pracovala 
ako vychovávateľka, som naplno 
uplatňovala nielen lásku k deťom, 
ale i kultúre. Nacvičovala som s 
nimi bábkové, detské divadlá, 
pripravovala zábavné vystúpenia a 
scénky...“ Zaslúžila sa o oživenie 
a rozvoj tradícií detského a 
mládežníckeho divadla. Záľubu 
mala aj v literárnej tvorbe. Bola 
tiež školskou kronikárkou. 
Nezabudnuteľné sú pre ňu 
bývalé turnusy žiakov do škôl v 
prírode.



V obci zhotovuje slávnostné 
zápisy z obradov do pamätnej 
knihy obce. Taktiež pôsobila ako 
dlhoročná kronikárka obce, 
odviedla veľmi podrobnú a 
detailnú prácu. S pozornosťou, 
precíznosťou a nepochybne s 
láskou k obci zapisovala každú 
významnú udalosť, ktorá sa v nej 
odohrala. 

Svoje dlhoročné kronikárske 
zápisy zúročila v roku 2010, keď 
sa stala spoluautorkou historicky 
prvej knižnej publikácie, 
monografie obce, s názvom 
Bystričany – dianie v obci od 
prvopočiatkov.



Po rokoch praxe v oblasti 
verejného života obce, obohatená 
skúsenosťami z kultúrnych 
podujatí, venuje sa aj aktuálne v 
seniorskom veku starším ľuďom 
združeným v miestnej 
organizácii Jednoty dôchodcov. 
Pre organizáciu urobila kus 
tvorivej, záslužnej práce. Dlhé 
roky bola tajomníčkou, neskôr 
podpredsedníčkou. Od roku 
2008 až doposiaľ vedie ženskú 
spevácku skupinu Bystričianka. 
Je zakladateľkou a kurátorkou 
malého múzea – Pamätnej izby 
tradícií obce Bystričany.
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Uplynulo 52 rokov, odkedy sa 
prisťahovala do Bystričian. „Stále 
mám v sebe vnútorný zápal pre veci 
verejné. Cením si život, ktorý tu 
žijem. Teší ma rozvoj a 
napredovanie obce, ktorá sa za tie 
roky zmenila na nepoznanie. Je 
krajšia, väčšia, majestátnejšia. V 
závere nášho rozprávania by som 
chcela poďakovať všetkým, ktorí 
svoju energiu a úsilie vynakladajú v 
prospech obce.“ 

A my pani Helene Kmeťovej zo 
srdca ďakujeme za jej 
inšpirujúcu energiu a za veľký 
podiel na rozvoji našej obce.
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